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رئیس  اتحادیه پوشاک از تعطیلی 70 درصد 
تولیدی های پوشــاک خبر داد و گفت: مشکل 
اصلی بازار تولیدات پوشــاک، واردات و قاچاق 

است.
به گزارش صداوســیما، ابوالقاســم شــیرازی در 
یک برنامه تلویزیونــی از تعطیلی بیش از 70 درصد 
کارگاه های تولید پوشــاک خبر داد و افزود: مشــکل 
اصلی بازار تولیدات پوشاک، واردات است. ضمن اینکه 
در کشور 50 هزار تولیدکننده و بنگاه کوچک و بزرگ 
داریم و اگر موانع را برداریم، ظرفیت خالی پوشاک پر 

می شود و نیازی به واردات نیست.
وی با پیشــنهادی به وزارت صنعــت برای رفع 
مشکلات بازار پوشاک خواستار ممنوعیت ورود کالای 
خارجی و منع هزینه های ســربار دولتی مانند حذف 

مالیات بر ارزش افزوده و 30 درصد حق بیمه شد. 
همچنیــن گلنار نصرالهی؛ مشــاور وزیر صنعت، 
معدن و تجارت در امور نساجی و پوشاک با بیان اینکه 
510 هزار تن ظرفیت تولید پوشاک داریم، گفت: در 
ســال های 95 و 96 واردات رسمی 60 میلیون دلار 
بود در حالیکه در سال گذشته سه هزار تن و در سال 
95 شش هزار تن واردات داشتیم و این نشان دهنده 
کاهش واردات وزنی و بالا رفتن واردات ارزشی است.

رئیس  اتحادیه پوشاک:

70درصدتولیدیهایپوشاکبهدلیلوارداتتعطیلشدهاند

وی درباره میزان قاچاق پوشاک در کشور، اظهار 
داشــت: 20 هزار تن معادل 2/5میلیارد دلار واردات 
قاچاق پوشاک در کشور صورت می گیرد. 30 درصد 
از پوشاک خارجی از ترکیه و مابقی از کشورهای چین 

و امارات وارد کشور می شوند.
همچنین الیاســی؛ تولید کننده پوشاک با دفاع از 

کیفیت پوشــاک تولید داخل گفــت: از نظر حجم و 
کیفیت تولید پوشــاک، مشکلی نداریم و تولید کننده 

داخلی می تواند همه نیاز کشور را تأمین کند.
وی افزود: تولید کننده با یک پنجم ظرفیت واقعی 
تولید می کند، زیــرا برندهای خارجی به بازار داخلی 
هجوم آورده اند. درحالی که بیشــتر کالاهایی که به 

نــام خارجی در بازار داخل به فــروش می رود تولید 
ایران است.

این تولید کننده پوشاک ادامه داد: دولت از ترس 
قاچاق تعرفه واردات را بســیار پائیــن آورده و باعث 
شــده است، پوشــاک خارجی به صورت قانونی و به 
وفور وارد شــود. به دلیل پائین بــودن تعرفه واردات 
تولیــد داخلی توان رقابت بــا نمونه خارجی را ندارد. 
کسی که می خواهد واردات انجام دهد باید هزینه آن 

را پرداخت کند.
الیاســی با  اشــاره به اینکه در تولیدی اش 180 
نفر تعدیل نیرو داشــته اســت، افــزود: اوضاع همه 
تولیدکننــدگان همین اســت و تعدیل نیرو در همه 
تولیدی ها رخ داده، چون در 10 ســال گذشته هیچ 

اتفاق مثبتی برای صنعت پوشاک رخ نداده است.
ایــن تولید کننده تصریح کرد: تا اعلام می شــود 
جلوی واردات گرفته شــده است، سیل سفارشات به 
تولید کننده روانه می شود، اما چون در اجرای قوانین 
سخت گیری نمی شــود، هیچ تاثیر مثبتی ندارد. اگر 
مسئولان به معنای واقعی می خواهند از کالای ایرانی 
حمایت کنند یک تا دو سال جلوی واردات را بگیرند و 
تنفس وام و مالیات به تولید کننده بدهند تا تولید کننده 

قوت بگیرد.

یک کارشــناس اقتصادی گفت: سود تولید 
پنج و نهایتا 20 درصد و سود واردکننده از محل 

واردات 200 درصد است.
ابراهیــم رزاقی در گفت وگو بــا خبرگزاری فارس 
درباره دلیل ترجیح واردات بر تولید در کشــور اظهار 
داشــت: ســود تولید پنج و نهایتا 20 درصد است اما 
واردکننده از محل واردات 200 درصد سود می کند. 

وی افزود: تحریم شــدن به منزله ورود به جنگ 
اقتصادی اســت و با تحریم، فرصتــی برای ما پیش 
می آید، تا روی پایمان بایستیم و ضعف را به نقطه قوت 
تبدیل کنیم.  برخی مسئولان می گویند همه چیز ما 
به تحریم ها و برجام وصل است. ما باید از هر تحریمی 
خشنود شویم، زیرا این محدودیت ها باعث می شود، تا 
کالاهای مورد نیازمان را خودمان تولید کنیم و در آن 

زمینه بی نیاز شویم. 
این کارشــناس اقتصادی با طرح این پرسش که 
عمده ترین آسیب اســتقلال اقتصادی ایران چیست، 
گفــت: در این مورد دلایل زیادی عنوان می شــود و 
تولید کننــدگان عــدم وجود مواد اولیــه و قطعات و 
همچنین پرداخت مالیات را عنوان می کنند، اما نکته 
مهم این است که تولید کننده داخلی در مقابل واردات 
تــوان دفاعی ندارد. برخی مســئولان به توان داخلی 

توجه ندارند.
رزاقــی با بیان اینکه اکنون همــه چیز به واردات 
وابسته شده است، افزود: این در حالی است که با دید 
استقلال خواهانه و روحیه جهادی، همه چیز در داخل 

قابل تولید است. 
وی با اشاره به سفرهای خارج از کشور گفت: نیازی 

نیســت که هر ســاله هفت میلیون نفر با دلار ارزان 
قیمت از کشور خارج شوند، بلکه متقاضیان این بخش 
می توانند دلار را با قیمت واقعی خریداری کنند، مگر 
اینکه خروج آنها از کشــور برای شرایط خاصی مانند 
بیماری و یا... باشــد. به هر فردی که یک دلار بدهند 

سه برابر سرمایه ایرانی را به خارج منتقل می کند. 
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه مخارج ارزی 
کشور سالانه حدود 50 تا 60 میلیارد دلار است، بیان 
داشت: با جلوگیری از خروج بیهوده ارز، مخارج کشور 
نصف می شود و دیگر نیاز به مفت فروشی نفت نداریم. 
رزاقی درباره حمایت از تولید پیشنهاد کرد: برای 
حمایــت از تولید  در ابتدا  باید تمام واردات کالاهای 
اساســی و قطعات مورد نیاز کارخانجات موقتا با دلار 
ارزان انجام شود. باید از تمام فعالیت هایی که تولیدی 

نیست و دلالی محسوب می شود، مالیات اخذ شود. 
وی با بیان اینکه باید به تولید  یارانه پرداخت کرد، 
گفت: با پرداخت یارانه به تولید، این بخش رشد می کند 
و به نســبت افزایش یارانه تولید، یارانه برای کالاهای 

ضروری وارداتی کاهش می یابد. 
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه از هر گونه 
فعالیت سفته  بازی باید مالیات اخذ شود، گفت: با این 
روش سرمایه دار برای کسب سود به سمت تولید می آید 

و واردات کم می شود. 
وی با اشاره به اینکه در دوران سازندگی بزرگ ترین 
خیانت به کشــور صورت گرفت، گفت: در آن دوران 
مدیران جهادی خانه نشین شــدند، در حالی که این 
افــراد حاضر بودند جان خود را برای حفظ آرمان های 

انقلاب نثار کنند. 

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد

سود واردات ۲۰۰ درصد
 سود تولید حداکثر ۲۰ درصد!

گروه اقتصادی- 
عملکرد  ادامــه  در 
و  راه  وزیــر  ضعیــف 
پنج  طی  شهرســازی 
پیش  چندی  اخیر،  سال 
رانندگان کامیون ها دست 
روز  که  زدند  اعتراض  به 
آخوندی  عباس  گذشته 
هم نسبت به آن واکنش 

نشان داد. 

عملکرد ضعیف وزارت راه 
ریشه اعتراض رانندگان کامیون ها

هفته پیش جمعی از کامیون داران در اســتان اصفهان و برخی نقاط 
کشــور در تجمعاتی خواهان رسیدگی به مشکلات صنفی خود شدند و 
پاییــن بودن نرخ کرایه، نبود بــار، نرخ بالای بیمه، گرانی قطعات یدکی 
و نبــود عدالت در توزیع بار در بنــادر و مجتمع های بزرگ تولیدی را از 

مهم ترین مشکلات صنفی خود اعلام کرده بودند. 
مشکلاتی که موجب اعتصاب راننده تانکرهای جاده پیما شد و در پی 
آن، با نرسیدن بنزین به برخی استان ها از جمله فارس و اصفهان صف های 

طولانی در مقابل برخی جایگاه های عرضه سوخت ایجاد شد. 
یکی از این رانندگان درباره مشکلات قشر مالکان کامیون و راننده ها 
گفته بود: »پس از افزایش قیمت ارز، قیمت قطعات و لوازم یدکی کامیون 
در کشور بسیار بالا رفته است، قطعه فروشان و فروشندگان قطعات یدکی، 
به هیچ عنوان مایل به فروش نیستند، چون هر روز با تورم مواجه هستیم 

و قیمت ها هر روز فرق می کند، آنها هم قطعه نمی فروشند.«
راننده دیگری هم بیان کرده بود: »چرا ما رانندگان باید تاوان ناتوانی 
دولت در مدیریت اقتصادی کشور را بدهیم. ما در دولت نهم و دهم جداً 
چنین مشــکلاتی را نداشتیم، بازار رونق زیادی داشت، بار همه جا بود و 
وضعیت هم خوب بود، اما در این شــرایط مشکلات اقتصادی واقعاً کارد 

به استخوانمان رسیده است.«
هــر چند پــس از این اعتراضات، ســخنگوی شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی اعلام کرد با پرداخت بدهی راننده تانکرهای جاده پیما، 
عرضه سوخت در کشور به صورت عادی بازگشته است، اما رخ دادن چنین 
اتفاقی که در نوع خود کم سابقه است نشان دهنده ضعف عمیق وزارت 

در مدیریت حوزه های مسئولیتش می باشد. 
در ادامــه ایــن اتفاقات، عباس آخوندی، وزیر راه و شهرســازی روز 
گذشــته اظهار کرد: »اعتراض راننــدگان و نمایندگان آنها به هیچ وجه 
باعث ناراحتی نشــده، زیرا حق اعتراض را قبول دارم و معتقدم اعتراض 
حق قانونی و طبیعی رانندگان است. اما باید توجه داشت که حق اعتراض 
با ســنگ پراکنی متفاوت است و همانند گفته های نمایندگان رانندگان 
باور دارم افرادی که وســط جاده ها اقدام به ســنگ پراکنی کردند جزو 

رانندگان نیستند.«
وی افزود: »اقشار مختلف جامعه از جمله رانندگان ناوگان حمل ونقل 
عمومی جاده ای می توانند از طریق سامانه شهراه با این  جانب ارتباط برقرار 

کرده و نظرات، انتقادات و پیشنهادات خود را برای بنده ارسال کنند.«
البته نکته ای که به نظر می رســد توجهی به آن نشده، این است که 
اگر وزیر دغدغه مشــکلات کامیون داران را داشت، در این پنج سال چرا 
هیــچ توجهی به آنها نمی کرد؟ اکنون که اعتراضات بالا گرفته و کارد به 

استخوان رسیده باید صدای این اعتراضات شنیده شود؟ 
البته برای وزیری که ترجیح می دهد با هواپیما هایی که )نهایتا تعداد 
خیلی کمی از آنچه قرار بود بیایند(، آمدند؛ ســلفی بگیرد و تمام هم و 
غم خود را صرف همین موضوعات می کند؛ توجه به مشــکلاتی که در 

حوزه های مربوط به اوست، انتظار زیادی به شمار می رود! 
کارنامه خالی وزیر در سایر حوزه ها

بررسی عملکرد وزیر راه و شهرسازی در سایر حوزه ها هم نشان می دهد 
این وزیر نه تنها عملکرد قابل قبولی نداشته، بلکه نمره بسیار پایینی در 
این برخی زمینه ها می گیرد؛ به عنوان نمونه در زمان وزارت آخوندی، اتمام 
مسکن مهر همواره به تعویق افتاد و علیرغم وعده های مکرر دولتمردان 

برای اتمام آن تا سال 96، هنوز هم این اتفاق نیفتاده است. 
این در حالی اســت که خبرگزاری حامی دولت ایســنا حتی اعلام 
کرد: »بیم آن می رود که کار تعداد اندکی از واحدهای نیمه کاره به سال 

1398 کشیده شود.«
تاخیرهای پیاپی دولت برای اتمام مســکن مهر در شرایطی است که 
پنج ســال است از وعده اجرای »مسکن اجتماعی« آنها هم می گذرد اما 
هیچ گام عملی در این جهت برداشته نشده است. چنان که بنیاد مسکن 
علــت عدم اجرای این طــرح را عدم تخصیص زمین دولتی عنوان کرده 
و وزارت راه و شهرســازی می گوید با توجه به تنگناهای مالی، اعتبارات 

دولتی به بنیاد مسکن تخصیص نیافته است!
عملکرد آخوندی در حوزه های دیگر هم دست کمی از عملکرد مسکنی 
او ندارد، چه اینکه از موارد کوچکی مثل ســپردن آشپزخانه راه آهن به 
اتریشی ها! و سپردن معماری آزاد راه تهران شمال به ایتالیایی ها تا مواردی 
مثل هواپیما خریدن وی، که ناکام ماند، حاکی از همین مدیریت ناموفق 

وی در وزارت راه و شهرسازی است.

روستایی  تعاون  مرکزی  مدیرعامل سازمان 
ایران از تعیین نرخ خرید حمایتی شــیرخام از 
دامداران به قیمت کیلویی ۱۴۴0 تومان خبر داد.

حسین شــیرزاد در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: 
از ابتدای فروردین ماه امســال مبنای خرید شیرخام 
از دامداران با قیمت کیلویی 1۴۴0 تومان محاسبه و 
پرداخت خواهد شد که البته این خرید توسط سازمان 
روستایی و با هدف حمایت از دامداران صورت خواهد 

گرفت.
وی بــا بیان اینکه این نرخ برای خرید شــیر خام 

از درب دامداری اســت، افزود: در سال جاری سازمان 
تعاون روســتایی خرید حمایتی شیرخام را به صورت 
روزانه و با میانگین 1200 تن شیر در 17 استان ادامه 
می دهــد، چراکه هدف خریــد حمایتی این محصول 
پروتئینی تنظیم بازار شــیرخام و فرآورده های لبنی و 

جلوگیری از ضرر و زیان دامداران است.
مدیرعامل ســازمان مرکزی تعاون روستایی ایران 
گفت: پرداخت نقدی مطالبات دامداران کمک به تثبیت 
قیمت شیرخام، تولید محصول باکیفیت بالاتر، صادرات 
شیرخشک تولید شده، ارزآوری و حضور در بازارهای 

جهانی است که در اولویت برنامه های سازمان مرکزی 
روستایی قرار دارد.

گفتنی است، خرید حمایتی شیرخام از دامداران از 
سال های ابتدایی دولت یازدهم و در راستای حمایت 
از تولیدکنندگان در دستور کار وزارت جهاد کشاورزی 
قرار گرفت؛ به گونه ای که در کنار نرخ خرید تضمینی 
شــیرخام که از سوی ســتاد تنظیم بازار به تصویب 
می رسید و کارخانه های لبنی موظف به خرید شیرخام 
از دامداران به آن نرخ بودند، وزارت جهاد کشــاورزی 
تصمیم گرفت از طریق سازمان تعاون روستایی شیرخام 

دامداران را به صورت حمایتی و با نرخی پایین تر از نرخ 
مصوب تضمینی خریداری کند تا بازار این محصول را 
به نفــع دامداران کنترل و صنایع لبنی را مجاب کند 
که این محصول پروتئینی را به قیمت مناسب تری از 

دامداران بخرند.
در ســال 1393 نرخ خرید تضمینی شــیرخام از 
دامداران 1۴۴0 تومان برای کارخانه های لبنی تصویب 
شــده بود و ســازمان تعاون روســتایی این محصول 
پروتئینی را از دامداران به قیمت کیلویی 1250 تومان 

به صورت حمایتی و توافقی خریداری می کرد.

نرخخریدشیرازدامداراناعلامشد

*  معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشــاورزی تاکید کرد: مردم برای حفظ 
ســلامت و ایمنی خود باید از برداشــت، خرید و مصرف قارچ های خودرو 
)وحشــی( خودداری کنند. محمدعلی طهماســبی با اشــاره به گسترش 
مسمومیت های ناشی از مصرف قارچ های خودرو )وحشی( در روزهای اخیر 
در کشــور، اظهار داشت: با توجه به ادامه فصل رویش این گونه قارچ ها در 
عرصه های جنگلی و مرتعی کشور تا اواخر خردادماه و ممکن نبودن تشخیص 
قارچ های خودرو سمی و غیرسمی در محل رویش به همه  هموطنان  توصیه 
اکید می شــود  به منظور حفظ ســلامت و ایمنی خود، از برداشت، خرید و 

مصرف قارچ های خودرو )وحشی(، خودداری کنند.
* متوسط قیمت خرید و فروش یک متر مربع زیربنای واحد مسکونی 
معامله شــده از طریق بنگاه های معاملات ملکی شــهر تهران در 
اردیبهشــت 59/8 میلیون ریال بود که نسبت به ماه مشابه سال 
قبل 3۴/8 درصد افزایش نشان می دهد. به گزارش روابط عمومی 
بانک مرکزی، تعداد معاملات آپارتمان های مسکونی شهر تهران در 
اردیبهشــت ماه سال ۱397 به ۱9/۱ هزار واحد مسکونی رسید که 
نسبت به ماه قبل و ماه مشابه سال قبل به ترتیب 278/7 و ۱6/7 

درصد افزایش نشان می دهد.
*  بانک پاسارگاد در راستای افزایش تولید و اشتغال، با حمایت از پروژه های 
شــرکت میدکو، زمینه  اجرا و بهره برداری از 35پروژه  بزرگ را ایجاد کرده 
اســت. به گزارش روابط   عمومی بانک پاســارگاد، این پروژه ها که در سطح 
کلان و با هدف ایجاد توســعه  پایدار در نقاط مختلف کشــور انجام گرفته، 
مواردی نظیر مجتمع تولید کنسانتره و گندله سنگ آهن سیرجان، مجتمع 
تولید کنســانتره و گندله ســنگ آهن جلال آباد زرند، مجتمع کک سازی 

زرند و... شامل می شود.
*  عضو هیئت علمی دانشگاه علامه طباطبایی گفت: تجربه سال های 
اخیر نشان داده که واردکنندگان خودرو از موقعیت هایی همچون 
تغییر نرخ ارز سوءاســتفاده کرده و یک شبه میلیاردر می شوند. 
امینی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: متاسفانه هیچ نظارتی بر 
بازار خودروهای وارداتی وجود ندارد و واردکنندگان هر کاری دلشان 

بخواهد انجام می دهند.
* دبیر کانون انجمن های صنایع غذایی از کمیاب شدن روغن خام در بازار 
خبر داد و گفت: در میان کالاهای اساســی فقط روغن نباتی مجوز افزایش 
قیمت دارد. همچنین افزایش قیمت برخی بیسکویت ها گرانی گندم است 

و گرانی کنستانتره ها نیز به دلیل افزایش تقاضاست.
* رئیس  مجمع واردات از عملکرد دولت درتخصیص قطره چکانی 
دلار۴200تومانی انتقاد کرد. علیرضا مناقبی در گفت وگو با فارس با 
بیان اینکه بخشنامه برای تجار، ارز نمی شود، اظهار داشت: نمی توانیم 
به شریک تجاری خارجی بگوییم که در صف ارز ۴200 تومانی هستیم 
و معلوم نیست که چه زمان آن را دریافت خواهیم کرد، در حال حاضر 
بسیاری از تجار که تعهد مالی به شریک خارجی خود دارند، به دلیل 
سررسیدن موعد پرداخت، مجبور هستند، دلار را با نرخ دوم تهیه 
کنند. این درحالی اســت که ساز و کار قانونی برای این موضوع در 
نظر گرفته نشده و سرگردانی و آشفتگی بر تجار سایه انداخته است.

جریانی در مجلس که سند خسارت بار برجام 
را بدون لحاظ نظر منتقدان در 20 دقیقه تصویب 
کرد، این بار به دنبال بزک و تصویب دستورات 

FATF است.
بعــد از تجربه تلخ برجــام در تحمیل هزینه های 
مختلف به کشور و در عین حال عدم گشایش اقتصادی 
بــرای مردم، نمایندگان ملت تصمیم مهمی در رابطه 
با ادامه این رونــد در قرارداد FATF و لوایح چهارگانه 
مرتبط با آن )الحاق به کنوانســیون پالرمو، الحاق به 
کنوانسیون مبارزه با تامین مالی تروریسم، اصلاح قانون 
پولشویی و اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم( 

باید اتخاذ کنند.
هر چند هفته گذشته با هشیاری برخی نمایندگان 
این لایحه از دستور کار مجلس خارج شد، اما ظاهرا با 
فشار دولت و جریانهایی در مجلس، این سند خسارت بار 

مجددا بررسی خواهد شد.
در همین رابطه، علاء الدین بروجردی- از حامیان 

برجام- دربــاره ابعاد لوایح چهارگانه مربوط به مبارزه 
با پولشــویی و تأمین مالی تروریســم و ارتباط آنها با 
برجام، به خبرگزاری خانه ملت گفته اســت: اگر قرار 
به تصویب )FATF( در مجلس باشد، حق تحفظ برای 
بندهایی که مغایر با نظر جمهوری اسلامی ایران است 

در نظر گرفته می شود.
وی هــر چند اذعــان می کند کــه »اختلاف نظر 
جدی در راســتای تعریف تروریسم توسط کشورمان 
و غربی هــا وجود دارد«، اما در اظهاراتی خوشــبینانه 
می گوید: »اگر قرار باشــد )FATF( در مجلس شورای 
اسلامی تصویب شود، حتما حق تحفظ برای بندهایی 
که مغایر با نظر جمهوری اسلامی ایران است، در نظر 

گرفته خواهد شد«!
بزک لوایح خسارت باری مانند FATF به بهانه حق 
تحفظ از سوی جریانی خاص در مجلس در شرایطی 
صورت میگیرد که غربی ها به این حرفها و حق تحفظها 
در عمل متعهد نیستند و خروج آمریکا از برجام، نمونه 

عینی این بدعهدی است. به علاوه اروپا اگر میخواست 
بــه این قبیل حق تحفظها پایبند بماند، بعد از خروج 
آمریکا از برجام، شرکت های بزرگ اروپایی را به ماندن 

در ایران وادار میکرد.
از سوی دیگر روز شنبه هم در جلسه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی قوای ســه گانه با حضور حســن 
روحانی بر ضرورت تســریع در ادامه کار رسیدگی به 
لوایح چهارگانه به بهانه شــفافیت امور بانکی و مالی و 

مبارزه با پولشویی تأکید شد.
مقامات دولتی و سیاسیون حامی دولت، در حال 
القای این گزاره کذب هستند که لوایح چهارگانه دولت 
ارتباطی به FATF ندارد! این ادعا در حالی است که الزام 
الحاق به کنوانسیون پالرمو و کنوانسیون تامین مالی 
 FATF تروریســم به صراحت در ماده 36 توصیه های

آمده است.
یاسر جبرائیلی، اقتصاددان در این رابطه می گوید: 
بندهای اول و دوم از بخش »همکاری بین المللی« در 

برنامه اقدام)Action Plan( توافق شده میان دولت آقای 
روحانی و FATF عبارتند از »تصویب و اجرای کنوانسیون 
پالرمو« و »امضا، تصویب و اجرای کنوانسیون مبارزه با 

تامین مالی تروریسم«.
بخش »جرم پولشــویی« از برنام اقدام توافق شده 
میــان دولت و FATF نیز کامــلا ناظر به اصلاح قانون 
پولشوئی است.نمایندگان بعد از تجربه برجام باید بدانند 
امروز کشــور در موقعیت خطیری قرار دارد. جریانی 
که خســارت محض برجام را به کشور تحمیل کرد و 
امروز ســخن از در حال احتضار بودن آن می گوید، با 
جسارت تمام و بدون درس گرفتن از گذشته پرخطای 
خود، به دنبال تحمیل برجام دیگری به کشور است که 
عبارت است از اجرای استانداردهای FATF و آغاز پروژه 
خودتحریمی. این جریان نشان داده است به دنبال حل 
مشکلات کشور نیست، بلکه به دنبال حل کردن کشور 
در نظام سلطه است. امروز اگر این جریان متوقف نشود، 

ممکن است فردا دیر باشد.

با ادعای حق تحفظ صورت می گیرد

تصویبکنندگان20دقیقهایبرجامبهدنبالتحمیلFATFبهکشور

در ادامه برداشتهای دولت از منابع صندوق توسعه 
ملی، رئیس  سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد:  برای 
جبران کمبود درآمد نفت در بودجه سال 96 از منابع 

صندوق توسعه ملی استفاده کردیم.
بــه گزارش خبرگزاری فــارس، محمدباقر نوبخت در 
پاســخ به این موضوع که ظاهرا دولت برای جبران کسری 
بودجه ســال 96 از بانک ها پول قرض گرفته، بیان داشت: 
»نه چنین موضوعی صحت ندارد و درست نیست. در بند 
یک تبصره »ز« قانون بودجه 96 نوشته شده اگر دولت از 
محل 106 هزار میلیارد تومان درآمدهای نفتی بیشــتر از 
آن درآمد کسب کرد به حســاب ذخیره ارزی ببرد و اگر 
به این رقم نرســید می تواند، از منابع صندوق توسعه ملی 
تا همان رقم استفاده کند.«رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشور ادامه داد: »در صندوق توسعه ملی حدود یک میلیارد 

دلار موجــودی بود و بیش از 13 میلیارد دلار منابع وجود 
داشت. در این رابطه آنچه توانستیم استفاده کنیم، تلاش 
کردیم با هماهنگی مراجع نظارتی از این بند استفاده کنیم.«

در شرایطی که صندوق توسعه ملی جهت انجام کارهای 
زیر بنایی و به منظور حرکت به سمت استقلال از درآمدهای 
نفتی ایجاد شده، هرچند وقت یکبار دولت درباره برداشت 

از این صندوق خبر می دهد.
برداشتهای چندباره دولت از منابع صندوق در شرایطی 
اســت که قرار بود برای برای نســل های آینده و مصارف 
مشــخص در حمایت از بخش خصوصی باشــد، اما ظاهرا 
به قلک دولت بدل شــده است.هنوز مدت زیادی از انتشار 
گزارش تفریغ بودجه 95 نگذشته که جزئیات بیشتری از 
آن درباره صندوق توســعه ملی حاکی از همین مدیریت 
غلط دولت بوده اســت.در همین زمینه عبدالرضا ثروتی، 

نماینده سابق مجلس شورای اسلامی گفته است: »دولت 
26هزار میلیارد تومان از صندوق توسعه ملی برداشت کرده 
و در حالی که باید ۴2 درصد به صندوق واریز می کرد 32 
درصد واریزی داشته است.«ثروتی می افزاید: »جای تاسف 
دارد که در موضوع حل مشکل ریزگردهای جنوب ایران و 
بهبود محیط زیست مردم خوزستان باز هم به مقام معظم 
رهبری متوســل شــدند، ملاحظه کنید از زمان روی کار 
آمدن دولت تاکنون چقدر صندوق توســعه ملی را خالی 
کرده اند؟ آیا با صندوق خالی از پول می توان به  اشتغالزایی 
کمک کرد؟«دولت حق ندارد هزینه های سرســام آور خود 
را بــه صندوق تحمیل کند و هر جا کم آورد رهبری را در 

فشار بگذارد و مجوز برداشت بگیرد.
در همین رابطه، رهبر انقلاب در دیدار رمضانی مسئولان 
با ایشــان فرمودند: »صندوق توسعه  ملیّ در اختیار دولت 

اســت و هیچ چیزِ ایــن در خارج از دولت نیســت؛ خود 
صندوق در اختیار دولت است، مسئولین صندوق را دولت 
نصب می کند، سیاست های صندوق، برداشت از صندوق، 
همه چیزش دست دولت است منتها در یک مواردی چون 
یک برداشت غیر قانونی برای دولت ضرورت پیدا می کند و 
فرصت اینکه بروند از مجلس اجازه بگیرند نیست، می آیند 
سراغ این حقیر، از این بنده مجوّز میگیرند برای اینکه این 
پول را مثلًا بردارند ]بــرای[ این کار، وَالّا این صندوق در 
اختیار دولت است. این صندوق مهم است و توصیه  مؤکّد 
ما این اســت کــه این صندوق را بــرای مصارف جاری و 
هزینه های جاری کشور نباید صرف کرد؛ این فقط بایستی 
در اختیار فعّالان اقتصادی بخش خصوصی قرار بگیرد برای 
اینکه بتوانند کار کنند. مسئله را این جوری باید نگاه کرد 

و این جوری باید دید.«

اصفهان - خبرنگار کیهان:
بزرگ ترین جرثقیل دروازه ای ســاخت ایران در 

فولاد مبارکه اصفهان نصب و راه اندازی شد.
کارشناس اجرای پروژه نصب جرثقیل با تاکید بر اینکه 
این جرثقیل با همکاری و مشارکت شرکت های طرف قرارداد 
و شرکت فولاد کرین ایران ساخته شده است، افزود: تمامی 
فرایندهای زیرسازی، فوندانسیون، ریل گذاری، مونتاژ، نصب، 
تســت و راه اندازی جرثقیل در کمتر از شش ماه و به دست 

متخصصان توانمند داخلی صورت گرفت و هم اکنون آماده 
بهره برداری است.

مهدی خســرویان تاکید کرد: با راه انــدازی این پروژه 
شاهد افزایش سرعت، ایمنی و کیفیت بارگیری و همچنین 
کاهش هزینه تمام شده محصول به دلیل کاهش هزینه های 
حمل ونقــل خواهیم بود. ضمن اینکــه پس از اجرای پروژه 
ریل گذاری در طرفین این جرثقیل، حجم بارگیری و حمل 

و نقل ریلی افزایش می یابد.

بــا پایان یافتن عملیات نصــب و راه اندازی بزرگ ترین 
جرثقیل دروازه ای کشور در انبار روباز ناحیه نورد گرم فولاد 
مبارکه، امکان ذخیره ســازی تختــال و کلاف در زمینی به 
مســاحت 7000 مترمربع و همچنین فضای ســیر قطار و 
کامیــون به منظور بارگیری در زمینی به مســاحت 6000 

مترمربع فراهم شد.
از جرثقیل دروازه ای جهت جابه جایی مواد در محل های 
روباز و مکان هایی اســتفاده می شــود که امکان جابه جایی 

در امتــداد ریل حرکت طولی میســر اســت و بیشــترین 
 کاربرد این نوع جرثقیل ها در کارخانه ها و بنادر ســاحلی و 

خشک است.
ظرفیت این جرثقیــل غول پیکر ۴1 تن در زیر قلاب و 
وزن کلی آن نیز در حدود 500 تن امکان جابه جایی کانتینر، 
اسلب های فولادی و کویل ورق را دارا بوده و جزو به روزترین 
و مدرن ترین جرثقیل های دروازه ای دنیا و بزرگ ترین جرثقیل 

دروازه ای در ایران است.

به جای تقویت بخش خصوصی

دولتبازهمکسریبودجهخودراازصندوقتوسعهملیجبرانکرد

بزرگترینجرثقیلدروازهایساختایراندرفولادمبارکهاصفهانراهاندازیشد

رئیس  انجمن ســازندگان تجهیزات صنعت نفت با انتقاد از 
همکاری دوباره دولت با شــرکت های بدعهد خارجی، از خروج 
شرکت های بزرگ که منافع مشــترک با آمریکا دارند از ایران 

خبر داد.
به گزارش خبرگزاری فارس، رضا خیامیان با اشاره به برگزاری جلسه 
مشترک با کمیسیونر انرژی اتحادیه اروپا در هفته گذشته گفت: در این 
جلسه مشترک مطرح شد که شرکت های بزرگ غربی که منافع مشترکی 
در بازار آمریکا دارند از ایران خارج شــوند اما شــرکت های کوچک در 
ایران می مانند و ما به دنبال این هستیم تا شرکت های سازنده ایرانی با 
شرکت های کوچک تولید تجهیزات صنعت نفت با یکدیگر جوینت شوند.

وی تصریح کرد: اگر شرکت بزرگی در گذشته به ایران آمده و بعد از 
مدتی کار را رها کرده و رفته است، انتظار این است که ایران نیز این شرکت 
را رها کند نه اینکه دوباره به سراغ آن برویم و آن شرکت بخواهد دوباره 
همان رویه را با ما تکرار کند.این مقام مسئول ادامه داد: مگر شرکت های 
بزرگ برای ما چه چیزی آورده اند اگر بحث تکنولوژی است که باید آن را 
از شرکت های کوچک طلب کرد و شرکت های بزرگ فقط در بخش تامین 
مالی می توانند مؤثر شوند اما با سیاست های درست می توانیم پول ایرانیان 

خارج از کشور را به منظور سرمایه گذاری در صنعت نفت جذب کنیم.
خیامیان اظهار کرد: در حال حاضر ایرانیان بسیاری در خارج از کشور 
حضور دارند که تمایل دارند در صنعت نفت ایران سرمایه گذاری کنند و 

ما باید برای این منظور سیاست گذاری کنیم.
وی در نشست خبری که دیروز برگزار شد، ادامه داد: ارزش سرمایه 
تجهیزات صنعت نفت در ایران حدود ۴00 میلیارد دلار اســت و از این 
میزان 80 میلیارد دلار ارزش ســرمایه کمپرســور بر صنعت نفت ایران 
اســت یعنی با بازاری 80 میلیارد دلاری روبرو هســتیم که تعمیرات، 
بازسازی و نگهداری نیاز دارد.رئیس  انجمن سازندگان تجهیزات صنعت 
نفت در پایان خاطرنشــان کرد: به دنبال ایجاد شهرک های تخصصی در 
تجهیزات صنعت نفت هستیم زیرا با ایجاد این شهرک ها می توان کار را 
به صورت متمرکز انجام داد و خوشــبختانه مسئولان وزارت نفت از این 

موضوع حمایت کرده اند.

رئیس کمیسیون حمایت از تولید ملی مجلس با بیان اینکه تمام 
مسائل اقتصادی در این چهار، پنج سال با برجام گره خورده بود، به 
شــرایط فعلی برجام  اشاره کرد و گفت: نمی توان دست روی دست 

گذاشت تا ببینیم کشورهای اروپایی چه تصمیمی می گیرند. 
حمیدرضا فولادگر در گفت وگو بــا خبرگزاری فارس، با تأکید بر اینکه 
مســائل اقتصادی کشور را نباید به برجام گره زد، اظهار کرد: از اوایل دولت 
یازدهم ما یکی، دو سال را منتظر اصل برجام بودیم بعد از آن یکی، دو سال 
کشور معطل پسابرجام شد و حالا موضوع خروج آمریکا از برجام و سرنوشت 
اروپا مورد بحث اســت و تمام مســائل اقتصادی در این چهار، پنج ســال با 
برجام گره خورده اســت.وی با اشــاره به اینکه نمی توان منکر تأثیرگذاری 
تحریم ها، مسائل بین المللی و دیپلماتیک در اقتصاد بود، در عین حال گفت: 
اگر بنیان های اقتصادی ما قوی تر بود و اگر سیاست های اقتصاد مقاومتی را 
تا به حال محقق کرده بودیم حداقل در برجام کمتر امتیاز می دادیم و بیشتر 

امتیاز می گرفتیم و کمتر از تحریم ها دچار تأثیر و تأثر می شدیم.
رئیس کمیســیون ویژه حمایت از تولید ملی مجلس شــورای اسلامی با 
تأکید بر اینکه نباید اقتصاد کشــور را معطل نگه داشــت، ادامه داد: نگاه ما 
باید به درون باشد و نمی توان دست روی دست گذاشت تا ببینیم کشورهای 
اروپایــی درباره برجام چه تصمیمی می گیرند. فولادگر تکیه بر تولید داخل، 
اقتصاد دانش بنیان، رفع موانع تولید، بهبود فضای کسب و کار، اجرای اصل 
۴۴ قانون اساسی و مواردی از این دست را از مصادیق نگاه به درون برشمرد 
و گفت: تقویت اقتصاد در حوزه داخل تأثیرات بیرونی را کم می کند، هر چند 
که ما نگاه واقع بینانه داریم و نمی توانیم تأثیرات تحریم را در اقتصاد کشــور 
انکار کنیم اما با اقتصاد مقاومتی می توان بنیان های اقتصادی را تقویت کرد. 

اقتصاد ایران نباید 5 سال دیگر معطل مذاکره با اروپا بماند
 علی آقا محمدی، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 50 درصد 
تولید ناخالص ملی کشور نیازی به تجارت خارجی ندارد و منتظر ماندن در 

آن برای حصول مذاکرات با اروپایی ها درست نیست.
به گفته وی، نباید به اقدامات مبتنی بر توافق اروپایی معطل بمانیم، بلکه 
باید به فکر رونق تجارتمان با شرق باشیم. این عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام افزود: چه با اروپایی ها به توافق برسیم و چه نرسیم، باید جهت تولیدمان 
را تغییر دهیم، عبور از این مرحله برای اقتصاد ایران کار مشکلی نیست ولی 

لازمه اش آن است که نگاهمان را تغییر دهیم. 

رئیس  انجمن سازندگان تجهیزات صنعت نفت:

شرکت های بزرگ اروپایی
 از ایران می روند

فولادگر:

اقتصاد کشور چند سال 
معطل برجام بود

قیمت )به تومان(نوع سکه
2/05۴/000سکه تمام طرح جدید
1/977/000سکه تمام طرح قدیم

1/015/000نیم سکه
588/000ربع سکه

359/000گرمی
190/350هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
۴/211دلار
7/۴06یورو
8/۴56پوند

1/352لیر ترکیه
1/721درهم امارات

تسلیت

در دهــه دوم ماه مبارک رمضان روزهــا بعد از اقامه نماز 
ظهر و عصر در مســجد حضــرت ولی عصر )عج( واقع در 
خیابان کارگر جنوبــی خیابان آذربایجان مراســم برقرار 
است. ســخنران این مجلس خطیب دانشمند
 حجهًْ الاسلام والمسلمین فرقانی خراسانی 
پیرامون ارزش ها و ضدارزش ها از دیدگاه اســام افاضه 

می فرمایند.
الاحقر سیدحسین میرخانی امام جماعت 
مسجد حضرت ولی عصر)عج(

خانواده محترم افشار
غم از دســت دادن مرحوم حاج اکبر افشــار ما را نیز به سوگ نشاند. از 

خداوند متعال صبر جمیل و اجر جزیل برایتان مسئلت داریم.
خانواده مطیع الحق

سخنرانی


